
P r o t o k ó ł   Nr XXII/04
Z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 12 lipca  2004r.

W sesji udział wzięli:
a/ czternastu radnych Rady Gminy             -  nieobecni: Marian Adamowicz
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowiska
    Radny rady Powiatu                                -   Ryszard Stus
    Radny Rady Powiatu                               -   Stanisław Jank
    Dyrektor Gimnazjum                               -   Sławomir Miluski
    Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.            –  Elżbieta Fryckowska
    Dyrektor Sz. P w Gogolewie                    -   Iwona Warkocka
    Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak
    Dyrektor ZGK                                          -   Mirosław Klemiato
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska
    Dyrektor PKO BP S.A. w Słupsku           -  Marek Szerszenowicz

Porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe

a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/ przyjęcie porządku obrad,
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

      2.   Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych.
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał.
4. Interpelacje radnych.

      5.   Wolne wnioski, zapytania i informacje.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami:

a/ Rewizyjnej
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki,
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.

7. Podjęcie uchwał w sprawach:
a/ przygotowania i emisji obligacji komunalnych,
b/ zmian budżetowych na 2004r..

8. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad.1.a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  mgr  Zyta  Rytelewska  powitała  radnych  i  gości

przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy  stwierdzając
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10°° w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech poprosił  o uczczenie pamięci zmarłego
wieloletniego Sołtysa Wsi Zarkowo Feliksa Nawackiego minutą ciszy.

b/
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Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie
porządku obrad. 
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad.
Wójt Gminy wniósł o uzupełnienie porządku obrad o pkt.7 „c” tj. podjecie uchwały w sprawie
zaskarżenia  uchwały  266/2004  Kolegium  RIO  w  Gdańsku  z  dnia  17.06.2004r.  do
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gdańsku oraz o pkt. 7”d” tj. podjęcie uchwały w
sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Dębnica Kaszubska.      
Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  Wójta
Gminy.
W wyniku głosowania wniosek Wójta Gminy  został przyjęty jednogłośnie  /11 za/.
Zyta Rytelewska -  Przewodnicząca  Rady zarządziła  głosowanie nad porządkiem obrad po
uwzględnieniu dokonanych zmian.
W wyniku głosowania zaproponowany porządek został przyjęty jednogłośnie (11 za)
( o godzinie 10¹º doszedł Radny Sebastian Maśliński)
c/ 

Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania protokół
został przyjęty  (11 za, 1 wstrzymujący) 

Ad 2.

Wójt Gminy Grzegorz Grabowski zaproponował, by na wstępie głos przekazać Panu 
Markowi Szerszenowicz Dyrektorowi PKO BP S.A w Słupsku.
Przewodnicząca  udzieliła  głosu  dyrektorowi  oraz  zwróciła  się  z  pytaniem  dotyczącym
wypowiedzenia umowy najmu lokalu na kasę zewnętrzną w Dębnicy Kaszubskiej. Dyrektor
wyjaśnił,  ze  wypowiedzenie  lokalu  związane  jest  z  restrukturyzacją,  jaka  odbywa  się  w
Banku.  Placówki  zatrudniające  poniżej  6  osób będą  likwidowane bądź  przejmą  je  ajenci.
Placówka  w  Dębnicy  Kaszubskiej  działa  od  6  lat  i  zdała  egzamin.  Chcemy  Państwu
zaproponować  Agencję  Bankową,  która  będzie  spełniała  te  same  funkcje  lub  nawet
rozszerzone usługi.  Osoba działa  na własny rachunek ale posiada gwarancje  bankowe.  W
tutejszej placówce jest ok. 700 osób klientami, jest to jedna z większych placówek. Placówka
po zmianie będzie mogła zapewnić korzystniejsze warunki. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem o koszty operacji bankowych.
Dyrektor  poinformował,  że  pozostaną  bez  zmian,  a  w  niektórych  przypadkach  tzw.
powszechne płatności będą nawet tańsze. Planowane jest rozszerzenie usług. 
Radna U. Frankowska chciała się dowiedzieć co z pracownikiem, czy ma ofertę pracy.
Dyrektor poinformował, że pracownik ma wybór, może podjąć pracę u Ajenta lub w Banku w
Słupsku.  Ma  gwarancję  pracy,  z  tego  co  wie  to  pracownik  chce  dojeżdżać  do  pracy w
Słupsku. 
Radny P. Paczesny bał zainteresowany kto wyłania agenta.
Dyrektor poinformował, ze bank decyduje kto będzie agentem. Ta placówka żyje z tego co
sprzeda, zależy nam na tym by stosunki były przyjazne. Zawsze szukamy osoby, która jest
godna zaufania.
Radny M. Mnich zwrócił się z pytaniem czy przejście z oddziału na Agencje będzie płynne.
Dyrektor poinformował, że przejście powinno odbyć się bez zgrzytów. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, czy w Ajencji będzie można dowiedzieć się o
stanie konta.
K.  Kuczorowski  –  przyszły  agent  poinformował,  że  w  chwili  obecnej  nie  ma  takiej
możliwości,  ale  na szczeblu centralnym w Warszawie toczą się w tej sprawie rozmowy i
może  być tak,  że  w  niedługim czasie  będzie  taka  możliwość.  Obecnie  wypłaty będą  się
odbywać z kart za pomocą czytników. Wypłaty będą dokonywane nie tylko z kart PKO BP.
Radny M. Mnich zwrócił się z pytaniem  ile jednorazowo będzie można wypłacić. 
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K. Kuczorowski wyjaśnił, że na kartę będzie można jednorazowo wypłacić przyznany limit, a
po za tym nie ma limitu.
Radna E. Kuklińska zwróciła się z pytaniem, czy będą tak zwane dokonywane wypłaty tzw.
„ustna dyspozycja wypłaty”
Dyrektor PKO BP poinformował, że w agencjach nie ma takiej formy wypłaty.
Radca Prawny spytała się o wysokość prowizji od wypłat.
Dyrektor poinformował, że prowizja wynosi 0,50zł. Zdaje sobie sprawę z tego, że na początku
trudno  się  będzie  klientom  banku  przyzwyczaić  do  zmian,  ale  z  czasem  wszystko  się
ureguluje.  Ma nadzieję, ze wyjaśnił wszystkie wątpliwości i podziękował za zaproszenie.

Następnie Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zapoznała Radnych z interpelacjami, które
zostały złożone na sesji w dniu 24 czerwca 2004r..
Z  treścią  odpowiedzi  na  interpelacje,  które  były  udzielane  pisemnie  w  imieniu  Wójta
zapoznała Sekretarz Gminy.
(10³º doszedł Radny Józef Bejnarowicz)
Radni nie zgłosili zastrzeżeń do otrzymanych odpowiedzi na interpelacje.

Ad 3

Na  wstępie Wójt  poinformował  Radnych,  że  z  większością  spraw  zapoznał  na
posiedzeniu wspólnym komisji Rady. Przekazał podziękowania od zarządu Spółki SPV dla
radnych  –  został  upoważniony,  za  dotychczasowa  współpracę.  Poinformował,  że
unieważniono  przetarg  na  Budowę  szatni  na  stadionie   Dębnicy Kaszubskiej  ,  ponieważ
wszystkie  oferty przekraczały dostępne środki  finansowe.  Koszt  inwestorski  był na kwotę
260 215,44 zł a najniższa oferta była na 417 855, 87 zł. Obecnie czynione są kroki w celu
pozyskania środków z innych funduszy.  Otwarto oferty na wyłonienie wykonawcy inwestycji
PN. Remont Szkoły Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej. Wysłano 18 zaproszeń, wpłynęło 5
ofert. Rozważamy możliwość przekształcenia Zakładu Gospodarki Komunalnej w spółkę, na
jesień  zostaną  przedstawione  propozycje.  Podpisano  cztery  umowy  z  Agencją
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Gdyni na współfinansowanie inwestycji:
- budowa sieci wodociągowej w Dębnicy Kaszubskiej ul. Polna
- budowa sieci kanalizacyjnej w Dębnicy Kaszubskiej ul. Polna
- budowa sieci wodociągowej w Grabinie
- budowa sieci kanalizacyjnej w Grabienie.
Złożono dwa wnioski z programu Odnowy Wsi dla Sołectwa Debnica kaszubska p.. Remont
Gminnego Ośrodka Kultury oraz dla sołectwa Niepoględzie – Gałęzów „ Zagospodarowanie
świetlicy w m. Gałęzów.
Brak promesy na finansowanie zadań związanych z kanalizacja w miejscowości Krzywań. Z
tego zadania nie rezygnujemy, będziemy dalej szukać środków na realizacje tego zadania.
Otrzymaliśmy 300tys.  dodatkowo na  Gimnazjum.  Zwróciłem się  do Państwa o wyrażenie
zgody na zakup działki 12/2 w okolicach Krywania od Agencji  celem przyszłego rozwoju
inwestycyjnego gminy. Obecnie jest przygotowywany Plan Rozwoju Lokalnego Gminy.
Radny P. Poczesny zwrócił się z pytaniem jakie warunki są stawiane Spółce SPV SP. sprawie
oczyszczalni. Prosił także o podanie przepisu. Który zabrania ZAK. wykonywania usług oraz
jak zostały wydatkowane środki  20 tys.  przeznaczone dla  ZGK na zakup wodomierzy do
hydroforni.
Wójt poinformował, że w sprawie modernizacji oczyszczalni ścieków on nie stanowi prawa,
jest tylko jego wykonawcą. Wypracowuje pewne ustalenia . Już w 2002 roku podpisano list
intencyjny na wejście  spółki  z  kapitałem zagranicznym. Po  zmianie  przepisów spółka się
wycofała. Od 01 stycznia 2005r, musimy ograniczyć wydatki żeby być strona przy spłacie
zadłużenia . Nas jako gminy nie stać na finansowanie zadania PN. 
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Modernizacja oczyszczalni ścieków ani innych zadań. Musimy zdobyć środki w inny sposób.
Pozostaje nam Spółka SPV. Modernizacja ma kosztować 5mln, gmina nie może wydać na to
zadanie żadnych środków, a musi je zrealizować. Obecnie robimy rozeznanie. Przyjdzie czas
na podsumowanie.  Do realizacji  zadania będziemy mogli  przystąpić  jeżeli  będziemy mieli
wszystko  potwierdzone.  Jeżeli  SPV  potwierdzi  finansowanie  zadania  i  poinformuje  o
wysokości środków to będziemy mogli przystąpić, bez ich deklaracji nie przystąpimy, bo nie
możemy sobie pozwolić na eksperymenty.  Pani Sekretarz przekaże przepisy, które mówią, że
ZGK nie  może  świadczyć  usług,  gdyż  w każdych przetargach  obowiązują  inne  przepisy.
Odnośnie zakupu wodomierzy poinformował, ze  ZGK cieszy się z każdej kwoty i te środki
na pewno będą wydane celowo.
Odnośnie wodomierzy Dyrektor ZGK odnośnie zakupu wodomierzy poinformował,  że  nie
będzie  tych  środków  przeznaczał  na  zakup  wodomierzy.  W  chwilo  obecnej  nawiązano
kontakt z Firma FILA w Brzegu w sprawie wydzierżawienia wodomierzy. Na następna Sesje
przygotuje kosztorys wydzierżawienia, oraz wszystkie koszty związane z ich użytkowaniem
Koszt dzierżawy 1 wodomierza 1,10 + VAT, tym kosztem zostaną obciążone gospodarstwa
domowe. Zapewnia, że wszystkie gospodarstwa domowe będą opomiarowane. Za te środki
zamierza  zakupić  duży wodomierz  do  hydroforni  w  Dębnicy Kaszubskiej,  gdyż  ta  firma
takich wodomierzy nie produkuje.
(godz. 11,15 przybył Radny Botwinionek).
Radny P. Poczesny poinformował, że skontaktuje się z Panią Sekretarz w sprawie przepisów.
Radca Prawny prosiła  o akceptację wniosku Wójta Gminy o zakup działki 12/2 w okolicach
Krywania, gdyż musi wystąpić taki zapis w protokole.
Wójt Gminy zawnioskował do Radnych o zaakceptowanie zakup działki 12/2.
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem.
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie (14 za)

Ad 4

Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z zapytaniem dotyczącym wycięcia krzewów przy drodze
Podkomoorzyce- Gogolewo. Dyrektor ZDP obiecał,  ze jak nie będzie  pogody to  zadanie
będzie wykonane. Do dnia dzisiejszego nie jest wykonane. Dziury także nie zostały załatane. 
Radna  U.  Frankowska  zwróciła  się  z  pytaniem,  kiedy zostanie  zakończony remont  ulicy
Zajęczej,  gdyż  droga  jest  nieprzejezdna,  oraz  co  Wójt  zamierz  zrobić  w  kierunku
zapobiegania rozbojom w Dębnicy Kaszubskiej.
Radny J. Bejnarowicz przypomniał, że Dyrektor ZDP obiecał naprawę nawierzchni drogi na
odcinku  Dębnica  Kaszubska-Podwilczyn.  W  tym  temacie  także  nic  nie  zrobiono.
Poinformował także, że konieczna jest naprawa przepustu na drodze Łysomice _ Mielno.
Radna U.Rączka wnioskuje o zakup piły motorowej do cięcia drzewa dla jednostki OSP (piła
została ukradziona), która jest w KSR. Wnioskuje także o zakup rur do odwodnienia osiedla
w Motarzynie i udrożnienie kanalizacji dot. Studzienki przy posesji Państwa Kosteckich.
Radny  S.  Maśliński  zwrócił  się  z  pytaniem  dotyczącym  realizacji  zadania  dotyczącego
remontu  mostu  w  Skarszewie.  W  chwili  obecnej  jest  znacznie  utrudniony  dojazd  do
miejscowości.
Wójt  Gminy w odpowiedzi  na interpelacje Radnego S. Maślińskiego poinformował,,  że to
zadanie  jest  bardzo  ważne.  Osobiście  jestem  zainteresowany  jego  realizacją.  Nie
otrzymaliśmy dofinansowania na to zadanie z 2 źródeł. Zrobię wszystko, by to zadanie było
zrealizowane jeszcze w tym roku.
Skarbnik  Gminy  poinformował,  ze  przygotowywany  jest  wniosek  do  Zintegrowanego
Programu  Rozwoju  Obszarów  Rolnych.  Ten  program  musimy  skończyć  jak  najszybciej,
najszybciej go złożyć. Istnieje możliwość dofinansowania w 75%.
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W odpowiedzi  na interpelacje  Radnej  U.  Rączka poinformował,  że  odnośnie zakupu piły
motorowej  nie  będzie  składał  żadnych  deklaracji.  W  sprawie  odwodnienia  i  kanalizacji
poinformował,  że  Zastępca  Wójta  i  Dyrektor  ZGK.  przyjadą  do  Motarzyna  i  rozpoznają
sprawę na miejscu wspólnie z zainteresowaną. 
W  sprawie  interpelacji  Radnej  U.  Frankowskiej  poinformował,  że  ulica  Zajecza  będzie
naprawiona,  a  odnośnie  zadań  z  zakresu  realizacji  przez  Zarząd  Dróg  Powiatowych  to
poinformował,  że  dobrze  się  składa,  że  na  Sesji  jest  dwóch  radnych  Rady Powiatu.  Ma
nadzieję, że radni wpłyną na realizację zadań, któr miały być wykonane zgodnie z deklaracją
Dyrektora  ZDP.  Ponadto  poinformował,  że  zostanie  wystosowane  pismo  do  Starosty  w
sprawie stanu dróg na terenie gminy. Ma nadzieję, że Radni Powiatowi poprą jego starania w
tym zakresie. Wszystko wskazuje na to, że drogi powiatowe będą w gorszym stanie niż grogi
lokalne. W tym zakresie nie złożę żadnej deklaracji.
Odnośnie  rozbojów   poinformował,  że  w  tym zakresie  podejmuje  zadania  we  własnym
zakresie,  ale  stanowisko  Rady  jest  bardzo  ważne.  Potrzebne  są  działania  długofalowe.
Wskazane jest wzmocnienie patroli z Komendy Miejskiej Policji w Słupsku. Na terenie gminy
będzie poruszał się pojazd nie znakowany z radarem. Przygotowywana jest petycja w sprawie
zmiany przynależności pod Komendę Policji w Słupsku.

Ad. 5

Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z pytaniem, czy otrzyma obiecana koparkę do pogłębienia i
wyczyszczenia  stawu,  tak  jak  było obiecane,  oraz  co z  placem przy blokach,  gdzie  Wójt
obiecał pomoc przy jego adaptacji.
Radna  U.  Rączka  zwróciła  się  z  pytaniem  jak  wygląda  sprawa  z  remontem  Szkoły  w
Motarzynie, gdyż mówi się tylko o remoncie szkoły w Dębnicy Kaszubskiej. 
Radna J. Karaś zwróciła uwagę na zaśmiecania żywopłotu przy parkingu w Ośrodku Zdrowia
w Dębnicy Kaszubskiej. Kto odpowiada za utrzymanie porządku.
Radny Powiatowy S.  Jank  poinformował,  że  Zespół  Szkół  Agrotechnicznych  w  Słupsku
uruchamia  w  roku  bieżącym dokształcanie,  gdzie  będzie  można  otrzymać  tytuł  technika
rolnictwa. Prosił  o rozpropagowanie tego tematu w terenie. Podziękował za poparcie jakie
otrzymał  z  terenu  gminy  w  wyborach  do  Europarlamentu.  Stwierdził,  że  zaangażowanie
społeczeństwa było bardzo małe. 
Radny P. Poczesny spytał się o koszt nauki i okres trwania.
S. Jank poinformował, że w sprawie szczegółów należy zwrócić się bezpośrednio do szkoły.
Wójt poinformował, że w Warcinie także są prowadzone kursy dla ZUL.
Odnośnie wniosku Radnej J. Karaś poinformował, że te śmieci świadczą o nas. Pracownicy
ZGK porządkują teren co jakiś czas.
Odnośnie wniosku Radnej U. Raczka poinformował, że remont Szkoły w Motarzynie będzie
przeprowadzony zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami. Czekamy, na środki wspomagające.
Będą oficjalne dokumenty będziemy realizować.
Na  wniosek  Radnej  I.  Tkaczyszyn  poinformował,  że  słowa  dotrzyma  i  staw  będzie
wyczyszczony, a odnośnie zagospodarowania placu przy blokach to nie może wychodzić z
inicjatywą. Tam jest wspólnota i ona może decydować. Wójt może tylko wspomóc. Zakres
prac zależy od nich. Nadleśniczy da krzewy. Ludzie muszą wyjść z inicjatywą.
Radca Prawny poinformowała, że Wójt nie ma możliwości prawnych.  
    Radna U. Rączka zwróciła się z pytaniem, kiedy odbędzie się spotkanie sołtysów i rad
sołeckich w sprawie pisania strategii rozwoju sołectw pod programy.
Radny S. Maśliński zwrócił się z pytaniem dotyczącym przebiegu rekrutacji do Ogólniaka.
Radna U. Frankowska spytała się, czy młodzież z Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej jest
przenoszona przez rodziców do Niepoględzia.
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Wójt  w  odpowiedzi  na  wniosek  Radnej  U.  Rączka  poinformował,  że  zostanie  ustalony
dogodny termin i odbędzie się szkolenie sołtysów i członków rad sołeckich.
Dyrektor  Gimnazjum  S.  Miluski  udzielił  odpowiedzi  w gestii  oświaty.  Poinformował,  że
opinia na temat Gimnazjum jest różna. Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej , ma 5 punktów
więcej w teście kompetencyjnym niż  Niepoględzie. Odnośnie przyjęć do LO poinformował,
że  jutro  odbędzie  się  ostatnie  posiedzenie  komisji  rekrutacyjnej.  Chęć  do  kontynuowania
nauki w nowo tworzonym LO wyraziło 14 uczniów ( świadectwa złożyło tylko7), w związku
z tym nie będziemy otwierać klasy. Zwyciężyło rozumowanie młodzieży, że liczy się renoma
szkoły i  chęć wyrwania się  w inne środowisko. Szkoła jest  rynkiem, uczeń klientem i on
podejmuje  decyzje.  Jeżeli  chodzi  o  utworzenie  LO  dla  dorosłych  to  ta  kwestia  będzie
rozstrzygnięta  pod  koniec  sierpnia,  gdyż  jeszcze  jest  czas  na  składanie  dokumentów.
Odnośnie przechodzenia uczniów do Gimnazjum w Niepoględziu, to poinformował, ze nie
notuje  się  zwiększonych ruchów w [przechodzeniu.  Zdarzają  się  takie  wypadki,  ale  są  to
raczej słabsi uczniowie i stwarzający problemy wychowawcze. Młodzież jest zadowolona z
warunków  nauki  jakie  im  stworzono  w  tutejszy  Gimnazjum.  W  klasach  jest  po  27-28
uczniów.

Ad 6

Z. Rytelewska –Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o złożenia
sprawozdań o działalności między sesjami.
a/

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  P.  Poczesny  poinformował,  że  winien  jest
sprawozdanie z kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Gminy, zostanie ono przedstawione w
najbliższym czasie. Poinformował, że Komisja odbyła 3 posiedzenia w tym jedno wspólne.
Przeprowadzono  rekontrolę  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej.  Obecnie  jest  przygotowany
projekt  protokołu.  Z  wynikami  Radni  zostaną  zapoznani  na  następnej  Sesji.  Opiniowano
projekty uchwał na bieżącą Sesje.
b/

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  J.  Karaś  poinformowała,  że
Komisja odbyła 2 posiedzenia w tym jedno wspólne z Komisją Profilaktyki i rozwiązywania
Problemów  Alkoholowych.  Skupiono  się  na  szukaniu  dróg  rozwiązania  w  związku  z
nasilającym się zjawiskiem patologii społecznej ( alkoholizm, przestępczość).  Przytoczyła
wypracowane wnioski, z którymi Radni byli zapoznai na posiedzeniu Komisji  Wspólnych.
Zaproponowała,  by  na  następną  Sesję  zaprosić  Kierownika  Posterunku  w  Dębnicy
Kaszubskiej  Pana  J.  Badowskiego.  Zapoznała  radnych z  formami  wypoczynku młodzieży
szkolnej proponowanymi przez OPS. Poinformowała także, że Komisja  opiniowała uchwał
na bieżącą sesję. 
c/

Przewodnicząca  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  U.
Rączka  poinformowała,  że  Komisja  odbyła  2  spotkania  w  tym jedno  wspólne.  Komisja
zajmowała się  sprawą Stowarzyszenia „Dobra Truskawka”,  temat  nie został  dokończony i
Komisja powróci do tego tematu w najbliższym okresie. Omawiano także programy odnowy
wsi. Ponownie zaakcentowano konieczność szkolenia dla sołtysów i rad sołeckich. Komisja
także opiniowała uchwały na bieżącą Sesję.
Ad 7 a
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Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa  Olech  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  przygotowania  i  emisji
obligacji komunalnych..
Krzysztof Olech –Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był  omawiany
na  posiedzeniu  wspólnych Komisji Rady i uzyskał pozytywna opinię.
Zyta Rytelewska  -  Przewodnicząca  Rady zarządziła  głosowanie  nad  projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (14 za)

Ad 7b

Zyta  Rytelewska  –  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian budżetowych
Krzysztof Olech – Wiceprzewodniczący rady odczytał projekt uchwały.
Skarbnik poinformował,  że przedstawiony na komisji  wspólnej  projekt  uchwały miał  inną
formę. W związku z  tym,  że w 2002r otrzymaliśmy umorzenie pożyczki  w/w 150 tyś. z
NFOŚ nie możemy zrezygnować z  realizacji  zadania w miejscowości  Krzywań, gdyż pod
warunkiem realizacji zadań proekologicznych ta pożyczka została umorzona. Jeżeli odstąpimy
od realizacji Krywania to będziemy musieli  zwrócić 150 tys. W związku z tym ponownie
piszemy program na to zadanie, ale do SPOR. W rozdziale 616 § 6050 dokonano zmniejszeń
na kwotę 35 tys. – dotyczy zmniejszeń na most w Skarszewie i budowę szatni na stadionie  w
Dębnicy Kaszubskiej. Zmniejszenia spowodowane są tym, że w SPOR jest mniejszy udział
własny /25%/. Po stronie zwiększeń zwiększamy kwotę na realizację zadania w Krywaniu o
13 tys. zł  i w rozdziale 01010 o kwotę 74.969 tys. zł.      

.
Radny  P.  Paczesny  prosi  o  wcześniejsze  przygotowywanie  uchwał  celem  możliwości
zapoznania się Radnych z proponowanymi zmianami.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie
zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji.

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem
uchwały.
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie (14 za). 

 7c
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady

K.Olech o odczytanie projektu uchwały w sprawie zaskarżenia uchwały 266/2004 Kolegium
RIO w Gdańsku z dnia 17 czerwca 2004r. do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w
Gdańsku.
Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał projekt uchwały.
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie
zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym komisji.
Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / 14 za/. 

7d
Przewodnicząca  Rady  Zyta  Rytelewska  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  rady  K.

Olech o odczytanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy
Dębnica Kaszubska.

7



Wiceprzewodniczący K. Olech odczytał  projekt uchwały.
Małgorzata Mackiewicz – pracownik UG zapoznała Radnych z treścią Planu. Poinformowała,
że jest to niezbędny załącznik do starań o środki finansowe z programów strukturalnych.
Radna U. Rączka zwróciła się z pytaniem jakie zadania zostały ujęte w tym planie.
M.  Mackiewicz  poinformowała,  że  ujęto  takie  zadania  jak:  budowa  kanalizacji  wodno-
ściekowej na terenie gminy, zwiększenie bezpieczeństwa na drogach, rozwój bazy kulturalno-
oświatowej, uzbrojenie terenu.
I. Warkocza – Dyrektor Sz. P. w Gogolewie spytała się, czy załączniki można zmieniać, czy
SA to sztywne zadania.
M. Mackiewicz poinformowała, ze w planie można dokonywać aktualizacji w miarę potrzeb.
Skarbnik Gminy przekazał, ze dokumentacja nie jest sztywna, Plan Rozwoju jest cały czas
otwarty i można wprowadzać nowe zadania.
M. Mackiewicz przypomniała, ze bez tego planu nie można ubiegać się o żadne środki.
Radny P.  Paczesny przypomniał,  ze do końca kadencji  pozostało  2 lata,  i  czy zdążymy z
wykonaniem tych  wniosków.  Uważa,  że  zmiany winny polegać  tylko  na  tym,  że  z  tymi
samymi zadaniami wchodzimy w nowe programy.
Wójt  poinformował,  że  szukamy  pieniędzy  we  wszystkich  możliwych  źródłach.  Każdy
program wymaga różnej  dokumentacji.  Przyszli  radni  powinni  realizować nasze  ustalenia.
Winna być ciągłość zadań. Jesteśmy skazani na „drapanie” tych pieniędzy. Pracownicy przez
te sytuacje maja dużo więcej pracy.
Więcej uwag do projektu uchwały nie wniesiono.
Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / 14 /.

Ad 8.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Zyta  Rytelewska  dokonała  zamknięcia  Sesji  Rady
Gminy Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 13³º.

 
Na tym protokół zakończono
Protokółowała: Teresa Kozdroń-Kołacka                                               
                                                                                                                    Przewodnicząca
                                                                                                                      Rady Gminy

                                                                                                              /-/ mgr Zyta Rytelewska
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